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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till statsrådet Andreas Carlson (KD)

2023/24:442 Lantmäteriet och drönare

År 2016 antog riksdagen lag 2016:319 om skydd för geografisk information 
med syftet att skydda totalförsvaret. Det innebar i praktiken att ansvaret för 
granskning av foton och videoklipp från luften flyttades från Försvarsmakten 
till Lantmäteriet.

Sverige sticker ut internationellt då allt sådant material ska granskas innan det 
är lagligt att sprida det vidare – alldeles oaktat objektet. Det går att motivera 
utifrån risken att bilder över känslig infrastruktur eller annat sprids medvetet 
eller av misstag.

Samtidigt innebär lagstiftningen en begränsning för den annars växande 
näringsverksamheten för drönarfotografering. Företag vittnar om att alla 
hundratals ansökningar de skickat in till Lantmäteriet blivit beviljade men att 
det sker efter en väntetid på uppemot 40 arbetsdagar. Detta resulterar i ett 
systemproblem då uppdragsgivaren sällan är intresserad av sådant dröjsmål 
för att få ta del av materialet som beställts. Likviditetsproblem är oundvikliga, 
och en annars lovande om än nischad bransch får en våt filt över sig till följd av 
myndighetsbyråkrati.

Mot denna bakgrund önskar jag fråga statsrådet Andreas Carlson följande: 

 

Avser statsrådet och regeringen att vidta några åtgärder för att stävja den 
beskrivna problematiken, exempelvis genom resursförstärkning eller en 
översyn av arbetsrutinerna?

………………………………………

Tobias Andersson (SD)

Från Riksdagsförvaltningen
2023-12-22
Besvaras senast
2024-01-05
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Överlämnas enligt uppdrag

Gergö Kisch


